
Protokół Nr ll/2025

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
w dniu 12 marca 2025r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji wg za%czonej listy obecności (załącznik nr 1
do protokołu) oraz zaproszeni goście:

1. Skarbnik Gminy - Anna Buchwald;
2. Dyrektor Zakładu Obsługi (światy Samorządowej - Zbigniew Tymecki;
3. Dyrektor Gminnego Przedszkola Nr 3 - Maria Tyda;
4. Zastępca Dyrektora Przedszkola Nr 3 - Beata Czaja.

Posiedzenie otworzył Przewodnicz4cy Komisji Pan Robert Sieg, który po powitaniu
zebranych zaproponował następujący jego porządek:

1.
2.
3.
4.
5.

Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku;
Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji;
Analiza w zakresie egzekwowania należności wymagalnych;
Kontrola Gminnego Przedszkola Nr 3 ;
Wolne wnioski i zakończenie.

W/w porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie.

Ad.2. Komisja zatwierdziła jednogłośnie protokół ze svvo3ego poprzedniego posiedzenia w
miesiącu lutym br.

Ad.3. Skarbnik Gminy przedstawiła Komisji informację w zakresie egzekwowania należności
wymagalnych (za%cznik nr 2 do protokołu). Zaznaczyła, że największe zaległości są w podatku
od nieruchomości, potem w podatku rolnym, podatku od środków transportowych i nieznaczne
w podatku leśnym. Powiedziała, że gmina w sprawie zaległości podejmuje działania w
granicach możliwości prawnych. Gmina prowadzi postępowanie upominawcze, koszt
upomnienia to l 1,90zł, dlatego też praktyJ jest, że przed powstaniem zaległości wysyła się
SMS z wiadomością przypominającą o zbliżającej się dacie płatności, tym podatnikom, którzy
podali numery telefonów. W ubiegłym roku gmina wystawiła 2.683 upomnienia na kwotę
prawie 2.5 mln. zł. Nadmieniła, że jeśli postępowanie upominawcze nie kończy się wpłatą, to
gmina kieruje tytuł wykonawczy do urzędu skarbowego, który na tej podstawie prowadzi
postępowanie windykacyjne. Dodała, że urząd skarbowy wchodzi na rachunek bankowy, a gdy
to nie jest skuteczne zajmuje nieruchomość. Do urzędu skarbowego zostało skierowanych 213
tytułów wykonawczych na łączna kwotę prawie 603 tys. zł. Odnośnie opłaty za odpady
komunalne poinformowała, że wyniosły na koniec ubiegłego roku 278.301 zł., z czego 131. 761
to zaległości z lat ubiegłych. Wystawiono 1.357 upomnień na kwotę 295.737 zł. oraz 181
tytułów wykonawczych na kwotę prawie 73 tys. zł. Pani Wirkus zapytała o ewentualne
umorzenia. Skarbnik Gminy odpowiedziała, że w 2024r. Burmistrz umorzył zaległości
podatkowe w wysokości 1 9.737 zł. i rozłożył na raty należności w wysokości 1.308 zł., były to
głównie zaległości w podatku rolnym. Pan Pieczywek zapytał, czy opłata za odpady jest
traktowana na tych samych zasadach jak podatki. Skarbnik Gminy odpowiedziała, że procedura
jest taka sama. Pan Pieczywek zapytał po jakim czasie jest wysyłane upomnienie w przypadku
przeterminowanej płatności. Skarbnik Gminy odpowiedziała, że prawnie jest to do 90 dni, ale
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tak jak powiedziała, aby uniknąć kosztów wysyła się wcześniejsze SMS, w miarę posiadanycli
numerów telefonicznych do podatników. Zaznaczyła, że około l O% podatników posiada ciągle
zaległości. Odnośnie zaległości w podatku od nieruchomości osób prawnych powiedziała, że
dotyczą praktycznie kilku podatników, którzy mają zaległości po 340 - 400 tys. zł. i wobec
których od lat jest prowadzone postępowanie, gmina oczekuje w przypadku zajęcia
nieruchomości na jej sprzedaż, wtedy może dochodzić swoich należności, choć zwykle do
zaspokojenia z egzekucji jest więcej wierzycieli. Pan Warmiński zapytał o zasady pobierania
odsetek. Skarbnik Gminy odpowiedziała, że odsetki są zawsze iialiczane od zaległości, w
przypadku opłaty za odpady komunalne to niskie kwoty, dlatego do kwoty 8,70 zł. nie są
pobierane.

Komisja przyj«ęła przedstawioną informację do wiadomości.

Ad.4. Komisja przeprowadziła kontrolę funkcjonowania Przedszkola Nr 3 (protokół z kontroli
stanowi za%cznik nr 3 do protokołu).

Ad.5. Pan Pieczywek zapytał o ceny obiadów w szkołach, czy są one w miarę wyrównane.
Dyrektor ZOOS odpowiedział, że w szkołach odpłatność za jednodaniowy posiłek dziennie
wynosi 12zł., oprócz Szkoły gdzie stołówkę prowadzi podmiot gospodarczy.

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodniczący zakończył posiedzenie.

Komisja Rewizyjna w składzie:

1. RobertSieg -Przewodnicz4cy

2. Ksenia Wirkus - Zastępca Przewodniczącego

3. Jadwiga Bukolt - Członek

4. Dariusz Pieczywek - Członek
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5. PiotrWarmiński -Członek ......':=.....1.....'........
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6. Kajetan Wiese - Członek

)
protokołował:

Tomasz Dix
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